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 Mus musculus L. تأثير مبيد الميثيداثيون في بعض المعايير الفسلجية للفئران المختبرية   

عهً بعط   methidathionاجشَج انذساست انحبنُت نخقُُم حأثُش جشعخُه نهمبُذ انفسفىسٌ انععىٌ انمُثُذاثُىن       

. قسمج كم مه ركىس انفئشان انمخخبشَت واوبثهب فٍ كم اخخببس  .Mus musculus Lانمعبَُش انفسهجُت نهفئشان انمخخبشَت 

مه اخخببساث انخجشبت عشىائُبً إنً ثلاد مجبمُع حعم كم مىهب ثمبوٍ فئشان : انمجمىعت الاونً حمثم مجمىعت انسُطشة 

ج ، وحقىnormal salineمم مه انمحهىل انفسُىنىجٍ  0.1بـ  intraperitonialحقىج عه غشَق غشبء انخهب 

( مهغم/كغم عهً انخىانٍ. وبُىج انذساست  2.4، 1.2مم مه مبُذ انمُثُذاثُىن بخشكُز )0.1 انمجمىعخبن انثبوُت وانثبنثت بـ 

حذود حغُشاث فٍ انمعبَُش انذمىَت واوزَمبث انكبذ ووظبئف انكهُت نهفئشان انمخخبشَت. واظهشث انذساست اسحفبعبً فٍ 

شان انمخخبشَت، واسحفعج صىسة انذهىن معىىَبً فٍ الاوبد. وادي حقه انمبُذ انً مسخىي انكىنسخشول انكهٍ نزكىس انفئ

اوخفبض انهشمىوبث انجىسُت فٍ انفئشان انمخخبشَت. واوخفبض انخصىبت فٍ انجىسُه نكهخب انجشعخُه. وبُىج وخبئج 

فٍ هزي  ُت مشظُتط( حذود حغُشاث وسجانكبذ وانكهُت وانخصً وانمببَانمذسوست ) نلأععبءانذساست انىسجُت 
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Effect of Methidathion Pesticide on  Some physiological Parameters For 
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The current study was conducted to assess the effect of two doses of  organphosphorus 

pesticide methidathion on some physiological parameters of laboratory mice Mus musculus 

L. Male and female laboratory mice were randomly assigned to three groups of eight mice: 

the first group represented the control group intraperitonial injected with 0.1 ml of normal 

saline, and the second and third groups injected 0.1 ml Of the methidathion at a 

concentration of 1.2, 2.4 mg / kg, respectively. The study showed an increase in the total 

cholesterol level of male laboratory rats. The fat profile was significantly higher in females. 

The injection of the pesticide led to the reduction of sex hormones in laboratory mice. And 

low fertility in both sexes. The results of the study of the studied organs (liver, kidney, testes 

and ovaries) showed satisfactory tissue changes in these organs. 

 


